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Smerte er ikke til at holde styr på. Den sidder aldrig kun lige dér, 
hvor det gør ondt, men også altid i hovedet. Og uanset hvordan 
smerten er opstået, begynder vi at hoppe og danse, bande og 
svovle eller skrige på livet løs for at holde den ud. Det er vist med 
god grund, at vi sætter smerte og helvede sammen til ét ord. 
Alligevel skal vi ifølge Troels Staehelin Jensen, smerteforsker ved 
Aarhus Universitet, være taknemmelige for, at vi overhovedet kan 
mærke den. For uden smerte ville vi hverken kunne føle glæde 
eller lyst, og så ville livet slet ikke være værd at leve.
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